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spoločné stretnutie sa uskutoční v priebehu mesiaca apríl 2024, presný dátw11 upresníme po 
vzájomn�j dohode. Je potrebné konštatovať, že toto uznesenie GP nie je splnené. 

6, V zmysle uznesenia GP 71-3/2023 zo dňa 05.05.2023 sa PV zaoberal návrhom na novelu 
CZ č. 15/1994 o rokovacom poriadku, táto novela bola predložená vo viacerých častiach, 
ktoré spolu nesúviseli. Zmena č. 1 sa týkala § 1 ods. 3 CZ l 5/1994 - bolo skonštatované, že 
ide len o inak preštylizovanú vetu, až taká zmena tam nie je. § 1 ods. 4 - v súčasnosti (máj 
2023) je to upravené na inom mieste CZ č. 15/1994, konkrétne v § 7 ods. 2, ide o duplicitu. 
PV odporučil synode schváliť túto zmenu, čo sa aj stalo (z prítomných 54 synodálov 
hlasovali za: 45). 

Zmena č. 2 - navrhovalo sa nové znenie celého § 3, z dôvodu viacerých zmien; 
v niektorých prípadoch išlo len o upresnenie, pozmenenie pojmov. K zmene § 3 ods. 4 bola 
vznesená pripomienka zo strany synodála br. Andreja Terema, dištriktuálneho právneho 
zástupcu ZD, ktorý navrhol, aby bolo ponechané súčasné znenie § 3 ods. 4, t.j. aby sa 
nedoplnila druhá veta (pozn. v súčasnosti § 3 ods. 3). Členovia PV vyjadrili súhlas 
s pripomienkou br. Terema. Podstatou zmeny § 3 ods. 8 bolo, že ak niekto príde na zasadnutie 
oneskorene, aby mal možnosť dodatočne sa zapísať do prezenčnej listiny. Ďalej bola 
navrhnutá zmena § 3 ods. 9 a ods. 1 O. Navrhovaná zmena bola synodou schválená (z 
prítomných 54 synodálov hlasovalo za: 46). 

Zmena č. 3 sa týkala § 4, kde bolo navrhnuté doplniť nový ods. 5: Predsedníctvo 
vyššej COJ má právo zúčast1úť sa zasadnutia orgánu nižšej COJ bez hlasovacieho práva 
a predsedajúci sú povinní mu umožniť vystúpiť v rámci rokovania orgánu. PV neodporučil 
túto zmenu schváliť, predložená novela je príliš neutrálna, nerozlišuje, či ide o verejné 
(konvent) alebo neverejné (presbyterstvo) zasadnutie. Táto navrhovaná zmena bola synodou 
schválená (z prítomných 54 synodálov hlasovalo za: 45). 

Zmena č. 4 sa týkala § 5, išlo o doplnenie nových odsekov 4 až 6, týkajúcich sa 
rozpravy, kedy môže skončiť s tým, že predsedníctvo je zodpovedné za presnú a jednoznačnú 
formuláciu otázky o ktorej sa bude hlasovať. PV odporučil synode zmenu schváliť, čo sa aj 
stalo (z prítomných 54 synodálov hlasovali za: 49). 

Zmena č. 5 sa týkala § 6, s tým, že sa mali vypustiť ods. 1 až 3 (v skutočnosti sa mali 
presunúť do § 5), pôvodné ods. 4 a 5 sa mali prečíslovať na ods. 1 a 2 a na koniec ods. 1 sa 
mala doplniť veta: Na neskôr vznesené pripomienky rovnako ako na návrhy predložené až na 
synode sa neprihliada, ibaže by sa týkali návrhu na odstránenie zjavnej chyby v písaní, 
počítaní alebo inej zrejmej nesprávnosti. To znamená, že na synode by už závažné/zásadné 
pripomienky nemohli byť vznesené. Na synode sa už nemá tvoriť zálcon, ale na synodu má ísť 
návrh na nový alebo na zmenu CPP, ktorý prešiel GP a PV. Ďalej bolo navrhnuté doplniť do 
§ 6 nový ods. 3 v znení: GP návrh na zmenu CPP alebo návrh na nový CPP prerokuje s tým,
že uznesením vyjadrí svoje odporúčanie pre synodu návrh nového CPP alebo návrh na jeho
zmenu schváliť alebo nie. PV neodporučil synode zmenu schváliť. Synoda túto zmenu
schválila (z prítomných 54 synodálov hlasovalo za: 36, nehlasovali: 18).

Zmena č. 6 sa týkala § 9 písm. b), kde sa mala skrátiť lehota na podanie odvolania 
proti uzneseniu orgánu vyššej organizačnej jednotky z 15 na 7 dní. K tomuto bodu bola dňa 
12.05.2023 vznesená námietka synodála br. Andreja Terema, dištriktuálneho právneho 
zástupcu ZD, ktoiý uviedol, že lehota 7 dní je pomerne krátka. Navrhol zmenu 15 dní na 10 
dní. Na zasadnutí PV bolo skonštatované, že PV sa touto istou zmenou zaoberal na svojom 
zasadnutí dňa 21.09.2022, kde bolo prijaté PV uznesenie, že ponecháva na rozhodnutí 
synody, či predložený návrh schváli. Aj v r. 2022, aj v r. 2023, bolo predkladateľom 
Predsedníctvo ECA V. Na Synode vr. 2022 tento návrh neprešiel, uznesenie nebolo piijaté, 
výsledok hlasovania za: 14, proti: 16, nehlasovali: 28. Po rozsiahlej diskusii členov PV (v 
zápisnici zaznamenaná na 7 stranách) PV konštatoval, že v prípade navrhovanej zmeny nejde 
o otázku právneho posúde1úa s tým, že je za zachovaiúe doterajšieho stavu (lehota 15 d1ú).







6 

dištriktuálnych konventov. Pozmeňujúce návrhy BAS, týkajúce sa § 3 nového CÚZ č. 4/2023, 
§ 4 nového CÚZ č. 4/2023 a § 5 nového CÚZ č. 4/2003, neboli synodou schválené (z
prítomných 54 synodálov hlasovali za: 3, proti: O, nehlasovali: 51). Taktiež nebola synodou
prijatá pripomienka BAS týkajúca sa úpravy textu druhej vety § 42· ods. 13 nového CZ č.

6/2023 (z prítomných 54 synodálov hlasovali za: 4). Synodou nebola schválená ani
predložená zmena legislatívy týkajúca sa tzv. reformy súdnictva v znení ako ju predložil
predkladatel' (z prítomných 54 synodálov, hlasovali za: 32, proti: 5, nehlasovali: 17).

14, Považujem, opätovne, za potrebné zdôrazniť, že PV by mohol a vedel byť nápomocný, ak 
by poznal ideový zámer, čo sa od neho očakáva. PV chápe, že niekomu môže byť náročné 
nafonnulovať zákon, resp. paragrafové znenie predpisu, avšak na druhej strane, nie je možné 
požadovať od PV, aby „vymyslel" nový cirkevnoprávny predpis, resp. novelu nejakého už 
existujúceho, keď zadávateľ nezodpovie, resp. neurčí, čo v tom konkrétnom cirkevnoprávnom 
predpise má byť. PV vie sformulovať veci po právnej stránke, avšak musí vopred vedieť, čo 
konkrétne tam má byť upravené, t.j. čo má byť predmetom toho-ktorého cirkevnoprávneho 
predpisu. Toto sa každoročne opakuje. Napr. v tomto roku GP prijalo dľía 26.01.2024 
uznesenie 11-1/2024, ktorým: a) menovalo členov pracovnej skupiny pre vypracovanie 
návrhu novej volebnej legislatívy (spolu 8 členov, z toho 3 sú aj v PV); pozn. či o tom mali 
menovaní členovia vopred vedomosť neviem, avšak, čo sa týka múa, bolo mi to telefonicky 
oznámené až následne, t.j. po tom, ako GP predmetné uznesenie prijalo ... , b) poverilo členov 
pracovnej skupiny prípravou a predložením minimálne 2 alternatívnych návrhov novej 
volebnej legislatívy v termíne do 15.09.2024 a c) bol menovaný predseda pracovnej skupiny. 
I keď br. Peter Miboč, biskup VD, na zasadnutí GP uviedol, že je kľúčové zadefinovať jasné 
zadanie pre členov pracovnej skupiny pre vypracovanie návrhu novej volebnej legislatívy, 
prijaté uznesenie hovorí len o 2 alternatívnych návrhoch, avšak nie o tom, čo si GP konkrétne 
predstavuje, akú novú volebnú legislatívu je potrebné pripraviť, v čom majú spočívať zmeny 
(názor pracovnej skupiny, resp. jej jednotlivých členov, sa môže diametrálne odlišovať od 
predstáv GP). 

PV sa snaží plniť úlohy v rámci svojich schopností a možností. Je potrebné poukázať 
aj na to, že práca v Právnom výbore nespočíva len v samotných zasadnutiach. Predkladané 
materiály, či už na zmenu alebo nový cirkevnoprávny predpis, si musíme vopred, ešte pred 
samotným zasadnutím, naštudovať, premyslieť, posúdiť, či sú v súlade s už existujúcimi 
cirkevnoprávnymi predpismi, ale aj so štátnymi právnymi predpismi; následne sa s tým 
zaoberáme na zasadnutí PV, a to častokrát nie na jednom, ale na viacerých zasadnutiach. 
Služba v PV nie je jednoduchá, je časovo a dá sa povedať, že aj psychicky, náročná. 

Zdôrazňujem, tak ako každý rok, že v právnom výbore od r. 2020 chýba jeden člen za 
Východný dištrikt. 

Záverom mi dovoľte úprimne poďakovať všetkým členom PV za ich službu a veľmi 
dobrú spoluprácu. 

V Brezne, dňa 8. marca 2024 

ruo, /l�drová 
predsedníčka Právneho výboru 

ECA V na Slovensku 

Pozn.: Správa o činnosti PV zar. 2023 bola s členmi PV prerokovaná a všetkými členmi PV 
schválená d11a 15.03.2024 

Renata
Zvýraznenie




